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P R O T O K O L L  F Ö R T  V I D  S A M M A N T R Ä D E  

M E D  N O R R M A L M S  H A N D I K A P P R Å D   
 

 

Tid: måndag den 19 april 2010 kl.15.00 -16.30  

Plats: Norrmalms stadsdelsförvaltning, Tulegatan 13,  

sammanträdeslokal Tule. 

  

Justeras 2010………… 

 

 

Louise Lindström 

 

Justeras 2010………… 

 

 

Jan Delvert   

 

Närvarande: 

 

Norrmalms handikappråd 

Louise Lindström, ordförande  DHR 

Teresa Melin   Astma & Allergiföreningen 

Jan Delvert   RTP 

Ulla Elfving Ekström  IFS 

Eva Serneblad   R    

Mikael Josephson  sekreterare 
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Förhindrade att närvara 

Malin Tjernell Prioset  RBU 

Monicka Zachari   SRF 
 

Tjänstemän 

Siw Lideståhl, avdelningschef, t.o.m. punkt 9. 

Michael Bergman, lokalintendent, punkten 10 

Riitta-Leena Karlsson, funktionshinderombudsman, punkt 11 

 

 

1. Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes och ordförande hälsade alla välkomna.  

 

2. Val av protokolljusterare  

Jan Delvert valdes att jämte ordförande justera protokollet. 

 

3. Presentation av gamla och nya ledamöter. 

Bordläggs till nästa sammanträde.  

 

4. Mötets tillgänglighet 

Lokalen brister i tillgänglighet för rullstolsburna. Mötets handlingar har 

presenterats på tillgängliga media.  

 

5. Föregående protokoll 

Läggs till handlingarna.  

 

6. Rapport inför stadsdelsnämndens sammanträde den 22 april  

Avdelningschef Siw Lideståhl föredrar. Vid sammanträdet behandlas: 

  Budget 2011 för Stockholms stad och inriktning för 2012 och 2013, 

även kallad ”Fleråringen”. Den är till för att stadens ledning ska få 

förvaltningarnas syn på vad som är viktigt för verksamheten de 

kommande åren. Rådet har fått ett utdrag ur fleråringen.  

 Frågan om landstingets och stadens samverkansöverenskommelse 

och vad det innebär att denna är lagstiftad tas upp av Ulla. 
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(Socialtjänstlagen 2 kapitlet 7 § lyder: ”När den enskilde har behov 

av insatser både från socialtjänsten och från hälso- och sjukvården 

ska kommunen tillsammans med landstinget upprätta en individuell 

plan.” Denna formulering handlar om individen, inte om samverkan 

på organisationsövergripande nivå. I 6 § står: ”Kommunen får även 

träffa överenskommelse med landstinget…” Inget står skrivet i SoL 

om samverkansöverenskommelser. /Sekreterarens anmärkning.) 

 Begreppet ”evidensbaserad praktik” belyses. Verksamheten inom IoF 

och funktionsnedsättning ska arbeta utifrån tre faktorer; det som är 

vetenskapligt belagt, det som bygger på beprövad erfarenhet och det 

som är individen/klientens egna önskemål. Detta för att i görligaste 

mån undvika skadliga metoder och felaktiga arbetssätt.  

 Revidering av riktlinjer för handläggning inom äldreomsorgen SoL 

och LSS, är utdelad till rådet. 

 Spårväg city, utdelad. 

 

Handikapprådet lämnar följande synpunkter:  

 Viktigt att staden tillsätter tillräckliga resurser för att täcka de behov 

för ”2.5 Stöd och service till personer med funktionsnedsättning” 

som framgår i stadsdelsnämndens ”fleråring”. 

 Vid bedömning av vilka verksamheter som kan komma i fråga för 

stadens kvalitetsutmärkelse bör även handikappaspekter ingå. 

 Vid kompetensutbildning för personal bör kontinuerlig utbildning om 

funktionshinder ingå.  

 

7. Presentationen av handikapprådet vid stadsdelsnämndens 

sammanträde  

Handikapprådet presenterar sig vid stadsdelsnämndens sammanträde den 

22 april. Mötet börjar kl. 18.30. Rådet kommer dela ut en kort information 

till nämndens ledamöter.  
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8. Planering av fortsättning på tillgänglighetsdagen den 8 oktober 

förra året  

– Lämpligt tema: Tillgänglighet är inte bara trösklar och trottoarkanter. 

Målgrupp är samma som tidigare; nämndledamöter, chefer samt 

nyckelpersoner inom verksamheten. Siw tror att det är tveksamt om detta 

hinns med innan sommaren. Hon tar upp frågan med stadsdelsdirektören.   

 

9. Representant från rådet vid den nationella konferensen om 

tillgänglighet i Visby 20-21 maj 

Rådets möjlighet att bidra med deltagaravgift och övrig kostnad för en 

eventuell representant är begränsad. Rådet diskuterar om det kan ses som 

handikapprådets uppgift att bevaka en konferens av detta slag. Rådet 

beslutar att inte sända någon representant. Eftersom konferensen belyser 

viktiga och intressanta ämnen så bör om möjligt konferensmaterial och 

handlingar rekvireras från konferensen.  

 

 

10. Lokalernas tillgänglighet  

Resultat av inventeringen vid Tulegatan 13 

Lokalintendent Michael Bergman deltar under denna punkt.  

Rådet ser rapporten från inventeringen som Michael sammanställt som 

föredömlig. Önskemål framförs om att varje noterat behov redovisas i 

tabellform. Michael upprättar en tabell. Michael anser att de flesta 

punkterna går in under enkelt avhjälpta hinder. Hans nästa steg blir att höra 

vad fastighetsägaren anser om föreslagna förändringar. 

 

11. Funktionshinderombudsmannens årsrapport 2009 

Funktionshinderombudsman Riitta-Leena Karlsson besöker sammanträdet.  

Årsrapporten ”Är Stockholm en stad för alla 2010”, delas ut. Denna utgör 

tills vidare endast ett arbetsmaterial eftersom den inte är formellt godkänd. 

Årsrapporten är framför allt en översikt av hur väl det handikappolitiska 

programmet är uppnått. Samtliga förvaltningar har tillfrågats om 

betydelsen av programmet, vilka åtgärder man vidtagit utifrån programmet 

och vilka förändringar man önskar se vid en revidering av programmet.  
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Ett vanligt svar var att programmet måste kopplas närmare till stadens 

integrerade system för ledning och uppföljning (ILS), alltså ges en 

tydligare koppling till budgetarbete och verksamhetsuppföljning. Konkreta 

och uppföljningsbara mål behövs. Fokus bör vara på ett begränsat antal 

viktiga och genomförbara frågor. Mycket har faktiskt genomförts under de 

senaste åren, men mycket återstår innan Stockholm blir en stad för alla. Ett 

arbete med att revidera stadens handikappolitiska program tar sin början 

först efter höstens val. Vid detta arbete kommer HSO, DHR och SRF vara 

representerade.  

 

Rådet lämnar följande synpunkt:  

 Förfrågningsunderlagen vid upphandling och inköp bör alltid ta upp 

tillgänglighetsaspekten. (Frågan förs till rådets majsammanträde.)  

 

 

12. Anmälan av inkomna handlingar  

Inga inkomna handlingar.  

 

13.  Övriga frågor 

Inga övriga frågor.  

 

14. Mötets avslutande – nästa sammanträde måndag den 17 maj. 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

Mikael Josephson 

sekreterare i rådet 


